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Nr 8/120 (sierpieŒ) 2019 

 
Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze 
Oddziağ ĂSudety Zachodnieò Jelenia G·ra 

Komisja Krajoznawcza 

Wprowadzenie 

CƻǘƻΥ !ƴƴŀ ¢ťŎȊŀ 

hŘŘŀƧŊŎ мнл ƴǳƳŜǊ ƛƴŦƻǊƳŀǘƻǊŀ YǊŀƧƻȊƴŀǿŎȊŜƎƻ ǳǏǿƛŀŘƻƳƛƱŜƳ ǎƻōƛŜΣ ȍŜ 

ƴƛŜōŀǿŜƳ ōťŘȊƛŜ мл ƭŀǘ Ƨŀƪ ǇƻǎǘŀƴƻǿƛƱŜƳ ŘȊƛŜƭƛŏ ǎƛť ƛƴŦƻǊƳŀŎƧŀƳƛ ƪǊŀƧƻȊƴŀǿŎȊƻ-

ǘǳǊȅǎǘȅŎȊƴȅƳƛ ŘȊƛŜƧŊŎȅƳƛ ǎƛť ƴŀ ƴŀǎȊȅƳ ǘŜǊŜƴƛŜΦ !ȍ ƴƛŜ ŎƘŎŜ ǎƛť ǿƛŜǊȊȅŏΣ ȍŜ ǘƻ Ƨǳȍ мл 

ƭŀǘΦ /Ȋŀǎ ǎȊȅōƪƻ ƭŜŎƛΦ ½ǿƱŀǎȊŎȊŀ Ƨŀƪ Ƴŀ ǎƛť ǿƛŜƭŜ ȊŀƧťŏΦ  

Jubileuszowȅ ƴǳƳŜǊ ƛƴŦƻǊƳŀǘƻǊŀ ǳƪŀǊȊŜ ǎƛť ǿ ǎǘȅŎȊƴƛǳ ŀ ƴŀ ǊŀȊƛŜ ǇƻŘŀƧť ƎŀǊǏŏ 

ƛƴŦƻǊƳŀŎƧƛ ƻ ƛƳǇǊŜȊŀŎƘ ƳŀƧŊŎȅŎƘ ƳƛŜƧǎŎŜ ǿ ǎƛŜǊǇƴƛǳ нлмф ǊƻƪǳΦ 

tǊȊŜŘŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ αŘƻƴƻǎȊťέΣ ȍŜ ƻŘŜōǊŀƱŜƳ ǇǳŎƘŀǊ ǇǊȊŜŎƘƻŘƴƛ ƻŘ ƪƻƳŀƴŘƻǊŀ 

CZAK-ǳ ǿ tƻȊƴŀƴƛǳΣ Ŏƻ ǳǇƻǿŀȍƴƛŀ ƴŀǎȊ ƻŘŘȊƛŀƱ Řƻ ƻǊƎŀƴƛȊŀcji jubileuszowego 

ǇƛťŏŘȊƛŜǎƛŊǘŜƎƻ /ŜƴǘǊŀƭƴŜƎƻ ½ƭƻǘǳ YǊŀƧƻȊƴŀǿŎƽǿΦ WŜǎǘ ǘƻ ŘǳȍŜ ǿȅǊƽȍƴƛŜƴƛŜ ƴŀǎȊŜƎƻ 
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ƻŘŘȊƛŀƱǳ t¢¢YΦ bƛŜ Ƴŀ ǎƛť ƧŜŘƴŀƪ ŎȊŜƳǳ ŘȊƛǿƛŏ ȊǿŀȍȅǿǎȊȅ ƴŀ ǇǊƻǿŀŘȊƻƴŊ ǇǊȊŜȊ 

nasz oŘŘȊƛŀƱ ŘȊƛŀƱŀƭƴƻǏŏΦ 

Bardzo ciekawym wydarzeniem ōȅƱŀ ȊƻǊƎŀƴƛȊƻǿŀƴŀ ǿ !ǊŎƘƛwum PŀƵǎǘǿƻǿȅƳ 

ǿȅǎǘŀǿŀ ǇǘΦ aŀǊȅƴƛǎǘȅƪŀ ǇƻŘ |ƴƛŜȍƪŊΦ [ǳŘȊƛŜ ƎƽǊ ǎǇƻǘƪŀƭƛ ǎƛť ƴŀ ǳǊƻŎȊȅǎǘŜƧ ƳǎȊȅ 

ǏǿƛťǘŜƧ ƴŀ ǎȊŎȊȅŎƛŜ YŀǊƪƻƴƻǎȊȅΦ ! Řƭŀ ƳƛƱƻǏƴƛƪƽǿ ƳǳȊȅƪƛ ǇƻǿŀȍƴŜƧ, i nie tylko, 

zorganizowano koncerty Muzycznego Ogrodu Liczyrzepy.  

 ÀȅŎȊť ƳƛƱŜƧ ƭŜƪǘǳǊȅΦ 

YǊȊȅǎȊǘƻŦ ¢ťŎȊŀ  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

{Ǉƛǎ ǘǊŜǏŎƛΥ 

Str.     1      Wprowadzenie 

Str.     3      Koncert Muzycznego Ogrodu Liczyrzepy 2019 w Kowarach 

Str.     4      Jerzy Szymon Gaj (1960-2019) ς spotkanie wspominkowe 

Str.     6      ²ƛǘƻƭŘ {ȊŎȊǳŘƱƻǿǎƪƛ ȊŀƪƻƵŎȊȅƱ ǇǊŀŎť ǿ ½ǿƛŊȊƪǳ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘ 

Str.     9      YƻƴŎŜǊǘ ŦƛƴŀƱƻǿȅ aǳȊȅŎȊƴŜƎƻ hƎǊƻŘǳ [ƛŎȊȅǊȊŜǇȅ нлмф 

Str.   10      Jubileuszowy 50-ǘȅ /½!Y ǿ WŜƭŜƴƛŜƧ DƽǊȊŜ 

Str.   12      |ǿƛťǘƻ ƭǳŘȊƛ ƎƽǊ нлмф 

Str.   15      Marynistyka pod |ƴƛŜȍƪŊ        

 



3 
 

 

Koncert MOL 2019 w Kowarach 

мл ǎƛŜǊǇƴƛŀ нлмф Ǌƻƪǳ ƴŀ ǎŎƘƻŘŀŎƘ ƪƻǿŀǊǎƪƛŜƎƻ ǊŀǘǳǎȊŀ ƻŘōȅƱ ǎƛť ǇƛŜǊǿǎȊȅ ǿ 

sezonie 2019 koncert muzyki operowej i popularnej w ramach Muzycznego Ogrodu 

[ƛŎȊȅǊȊŜǇȅΦ WŜǎǘ ǘƻ Ƨǳȍ ·±L ŜŘȅŎƧŀ ǿǎǇƻƳƴƛŀƴŜƎƻ ƪƻƴŎŜǊǘǳΦ ½Ŝ ǿȊƎƭťŘǳ ƴŀ ǿƛŜƪ 

ǿȅǎǘťǇǳƧŊŎȅŎƘ ŀǊǘȅǎǘƽǿ ƛƳǇǊŜȊŀ ǘŀ ƴŀȊȅǿŀƴŀ ƧŜǎǘ aƱƻŘȊƛŜȍƻǿȅƳ CŜǎǘƛǿŀƭŜƳ 

hǇŜǊƻǿȅƳ ǿ YŀǊƪƻƴƻǎȊŀŎƘΦ L ƴƛŜ ƧŜǎǘ ǘƻ ōŜȊȊŀǎŀŘƴŜΦ ² ǎǇƻǘƪŀƴƛŀŎƘ ǿȅǎǘťǇǳƧŊ 

ƳƱƻŘȊƛΣ ōȅ ƴƛŜ ǇƻǿƛŜŘȊƛŜŏ ōŀǊŘȊƻ ƳƱƻŘȊƛ ŀǊǘȅǏŎƛ ƻǇŜǊƻǿƛ Ȋ ŎŀƱŜƧ 9ǳǊƻǇȅΦ .ƛƻǊŊ ƻƴƛ 

ǳŘȊƛŀƱ ǿ ǇǊƻƧŜƪŎƛŜ αaǳȊȅŎȊƴȅ hƎǊƽŘ [ƛŎȊȅǊȊŜǇȅέ ǇǊƻǿŀŘȊƻƴȅƳ ǇǊȊŜȊ ǇŀƴƛŊ 

aŀƱƎƻǊȊŀǘť aƛŜǊŎȊŀƪΣ ƪǘƽǊŀ Ƨŀƪƻ Ȋƴŀƴŀ ŀǊǘȅǎǘƪŀ ƻǇŜǊƻǿŀ ǳǇƻŘƻōŀƱŀ ǎƻōƛŜ ǳǘǿƻǊȅ 

ȊǿƛŊȊŀƴŜ Ȋ ƭŜƎŜƴŘŀǊƴȅƳ 5ǳŎƘŜƳ DƽǊ ȊŀƳƛŜǎȊƪǳƧŊŎȅƳ YŀǊƪƻƴƻǎȊŜΦ hǊƎŀƴƛȊŀǘƻǊŀƳƛ 

ŦŜǎǘƛǿŀƭǳ ǎŊΥ ½ǿƛŊȊŜƪ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘΣ aƛťŘȊȅƴŀǊƻŘƻǿŜ ¢owarzystwo 

!ǊǘȅǎǘȅŎȊƴŜ hǇŜǊŀ 5ǳŎƘ DƽǊ ǿ YŀǊǇŀŎȊǳ ƻǊŀȊ ǿ ǘȅƳ ƪƻƴƪǊŜǘƴȅƳ ǿȅǇŀŘƪǳ Ƴƛŀǎǘƻ 

Kowary. 

 

 

[ƛŎȊƴƛŜ ǇǊȊȅōȅƭƛ ƴŀ ƪƻƴŎŜǊǘ ǿƛŘȊƻǿƛŜ ƴƛŜ ƪǊȅƭƛ ǎǿƻƧŜƎƻ ȊŀŘƻǿƻƭŜƴƛŀ Ȋ ǳŘȊƛŀƱǳ ǿ ǘȅƳ 

ǇƛťƪƴȅƳ ǇƻƪŀȊƛŜ ǿƻƪŀƭƴȅƳΦ |ǇƛŜǿŀŎȅ ōƻǿƛŜƳ ǇƻƪŀȊŀƭƛ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻ ƴŀ Ŏƻ ƛŎƘ ǎǘŀŏ ŀƭŜ 

ǎǘŀǊŀƭƛ ǎƛť ǇƻǊǿŀŏ ǇǳōƭƛŎȊƴƻǏŏ Řƻ ǿǎǇƽƭƴŜƧ ȊŀōŀǿȅΦ aǳǎȊť ǇǊȊȅȊƴŀŏΣ ȍŜ ǳŘŀƱƻ ƛƳ ǎƛť 

to znakomiŎƛŜΦ tǳōƭƛŎȊƴƻǏŏ ƴƛŜ ǊŀȊ ǿƱŊŎȊŀƱŀ ǎƛť Řƻ ǿǎǇƽƭƴŜƎƻ ǏǇƛŜǿŀƴƛŀΦ 5ƻ ǘŜƎƻ 

ǇƻƎƻŘŀΣ ŎƘƻŎƛŀȍ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ǿǎƪŀȊȅǿŀƱƻ ƴŀ ǘƻΣ ȍŜ Ȋŀ ŎƘǿƛƭť ƭǳƴƛŜ ŘŜǎȊŎȊΣ ȊƳƛŜƴƛƱŀ ǎƛť 

ǊŀŘȅƪŀƭƴƛŜ ƛ ƳƛƳƻ ǇƛŜǊǿǎȊȅŎƘ ƻȊƴŀƪ ŘŜǎȊŎȊǳ ƴŀǎǘŊǇƛƱƻ ǎȊȅōƪƛŜ ǊƻȊǇƻƎƻŘȊŜƴƛŜΦ bƛŜ 

ǳƪǊȅǿŀƳ ǘǳǘŀƧΣ ȍŜ ōŀǊŘȊƻ ƴŀƳΣ Ƨŀƪƻ ƻōǎƱǳŘȊŜ ƪƻƴŎŜǊǘǳΣ ǇƻŘƻōŀƱƻ ǎƛť ǘƻΦ aƻƎƭƛǏƳȅ 

ȊŀǊƽǿƴƻ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿŀƴƛŀ Řƻ ƪƻƴŎŜǊǘǳ Ƨŀƪ ƛ ǇǊŀŎŜ ǇƻǊȊŊŘƪƻǿŜ Ǉƻ ƪƻƴŎŜǊŎƛŜ ǿȅƪƻƴŀŏ 
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ōŜȊ ȊōťŘƴŜƎƻ ǇǊȊŜƳƻŎȊŜƴƛŀΦ ¢ƻ ōŀǊŘȊƻ ǿŀȍƴŜΣ ȊǿƱŀǎȊŎȊŀΣ ȍŜ ƳƛŜƭƛǏƳȅ Řƻ 

ǎǇŀƪƻǿŀƴƛŀ ǿƛŜƭŜ ǳǊȊŊŘȊŜƵ ŜƭŜƪǘǊȅŎȊƴȅŎƘ ƛ ƴƛŜ ƳǳǎƛŜƭƛǏƳȅ ƳŀǊǘǿƛŏ ǎƛť ŎȊȅ ƪƻǇƴƛŜ 

ƴŀǎ ǇǊŊŘΦ 

tƻƴƛŜǿŀȍ ȊŀƱƻȍŜƴƛŜƳ ǇƛŜǊǿǎȊŜƎƻ ǿ ǘȅƳ Ǌƻƪǳ ƪƻƴŎŜǊǘǳ ōȅƱƻ ǊƻȊǊǳǎȊŀƴƛŜ 

ǇǳōƭƛŎȊƴƻǏŎƛ ȊŀǇǊŜȊŜƴǘƻǿŀƴƻ ǇǊȊŜŘŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ ǳǘǿƻǊȅ ƻǇŜǊŜǘƪƻǿŜΣ ƭŜƪƪƛŜ Řƻ 

ǎǘǊŀǿƛŜƴƛŀΦ bŀƧƭŜǇǎȊȅ ƧŜŘƴŀƪ ōȅƱ ŦƛƴŀƱΦ tƻǊǿŀƱ ƻƴ  ǇǳōƭƛŎȊƴƻǏŏ Řƻ ǿǎǇƽƭƴŜƧ zabawy. 

bƛŎ ǿƛťŎ ŘȊƛǿƴŜƎƻΣ ȍŜ ŀǊǘȅǏŎƛ Ȋƻǎǘŀƭƛ ƴŀƎǊƻŘȊŜƴƛ ƴƛŜȊǿȅƪƭŜ ƛƴǘŜƴǎȅǿƴȅƳƛ ƻƪƭŀǎƪŀƳƛΦ 

aƛŜƧƳȅ ƴŀŘȊƛŜƧťΣ ȍŜ ƪƻƭŜƧƴŜ ƪƻƴŎŜǊǘȅ ǎǇƻǘƪŀƧŊ ǎƛť Ȋ ǘŀƪŊ ǎŀƳŊ ǊŜŀƪŎƧŊ ǇǳōƭƛŎȊƴƻǏŎƛΦ 

bŀ ǊŀȊƛŜ ǎƻƭƛǏŎƛ ǇƛƭƴƛŜ ŏǿƛŎȊŊ ǿ ǇŀƱŀŎǳ ǿ .ǳƪƻǿŎǳ όǿ ǎƛŜŘȊƛōƛŜ ½ǿƛŊȊƪǳ DƳƛƴ 

KarkoƴƻǎƪƛŎƘύ ƎŘȊƛŜ ǎŊ ƎƻǎȊŎȊŜƴƛΦ 

   

Jerzy Szymon Gaj (1960-2019) ς spotkanie wspominkowe 

 

² ǇƛŊǘŜƪ но ǎƛŜǊǇƴƛŀ нлмф Ǌƻƪǳ ǊƻŘȊƛƴŀ ƛ ȊƴŀƧƻƳƛ ȊƳŀǊƱŜƎƻ ƴƛŜƻŎȊŜƪƛǿŀƴƛŜ WŜǊȊŜƎƻ 

{ȊȅƳƻƴŀ DŀƧŀ ǎǇƻǘƪŀƭƛ ǎƛť ǿ ǎƛŜŘȊƛōƛŜ ½ǿƛŊȊƪǳ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘ ǿ .ǳƪƻǿŎǳ ōȅ 

ǇƻǿǎǇƻƳƛƴŀŏ ǘŜƎƻ ƴƛŜǘǳȊƛƴƪƻǿŜƎƻ ǘǿƽǊŎťΦ WŜǊȊȅ ōȅƱ ŀǊǘȅǎǘŊ ƴƛŜǎŀƳƻǿƛǘȅƳΣ 

ǇƻǘǊŀŦƛƱ ŘƻǎƱƻǿƴƛŜ Ȋ ōȅƭŜ ŎȊŜƎƻ ǎǘǿƻǊȊȅŏ ŘȊƛŜƱƻ ǎȊǘǳƪƛΦ aƛŀƱ ȊƳȅǎƱ ŘȊƛťƪƛ ƪǘƽǊŜƳǳ 

ǿƛŘȊƛŀƱ ǘƻ Ŏƻ ƳƻȍŜ Ǉƻǿǎǘŀŏ Ȋ ƪŀǿŀƱƪŀ ƳŀǘŜǊƛƛ ǘǊȊȅƳŀƴŜƎƻ ǇǊȊŜȊ ƴƛŜƎƻ ǿ ǊťƪŀŎƘΦ ÀŜ 

ǘŀƪ ōȅƱƻ ǿȅǎǘŀǊŎȊȅƱƻ ƻōŜƧǊȊŜŏ ǿȅstawione tego wieczoru rzeczy przez niego 

ǎǘǿƻǊȊƻƴŜΦ tƻƪŀȊŀƴƻ ȊŀǊƽǿƴƻ ƻōǊŀȊȅΣ ǊȊŜȋōȅ Ƨŀƪ ƛ ǊƽȍƴŜƎƻ ǊƻŘȊŀƧǳ ǊȊŜŎȊȅ 

ǳȍȅǘƪƻǿŜΦ tǊŀŎŜ WŜǊȊŜƎƻ Ƴƻȍƴŀ ȊƻōŀŎȊȅŏ ǿ ȊōƛƻǊŀŎƘ ƪƻƭŜƪŎƧƻƴŜǊƽǿ ƴŀ ŎŀƱȅƳ 
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ǏǿƛŜŎƛŜΦ 5ƭŀǘŜƎƻ ǘŜȍ ǿƛŜƭŜ ōŀǊŘȊƻ ŎƛŜƪŀǿȅŎƘ ƛ ǇƛťƪƴȅŎƘ ǊȊŜŎȊȅ ǎǘǿƻǊȊƻnych przez 

ƴƛŜƎƻ ƻōŜŎƴƛŜ ƳƻȍŜƳȅ ǇƻŘȊƛǿƛŀŏ ƴŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŀŎƘΦ .ƻ ƳƛƳƻΣ ƛȍ WŜǊȊȅ ƴƛŜ 

ǇǊȊȅǿƛŊȊȅǿŀƱ ǳǿŀƎƛ Řƻ ǊȊŜŎȊȅ ƳŀǘŜǊƛŀƭƴȅŎƘΣ ƧŜƎƻ ōƭƛǎŎȅ ǎǘŀǊŀƭƛ ǎƛť ŘƻƪǳƳŜƴǘƻǿŀŏ 

ǿȅǘǿƻǊȅ ƧŜƎƻ ǊŊƪΦ ¢ƻ ŘƻōǊȊŜΣ ōƻ ƛƴŀŎȊŜƧ ƴƛŜ ǿƛŜŘȊƛŜƭƛōȅǏƳȅΣ ȍŜ ǇƛťƪƴƻΣ ƪǘƽǊŜ 

ƻƎƭŊŘŀƳȅ ǘƻ ŘȊƛŜƱƻ Jerzego.  

WŜǊȊȅ Ƨŀƪƻ ƳƱƻŘȅ ƳťȍŎȊȅȊƴŀ ǿȅƧŜŎƘŀƱ Řƻ YŀƴŀŘȅ ƎŘȊƛŜ ǎǇťŘȊƛƱ ǎǇƻǊŊ ŎȊťǏŏ ǎǿƻƧŜƎƻ 

ȍȅŎƛŀΦ ½ ȊŀǎƪƻŎȊŜƴƛŜƳ ŘƻǿƛŜŘȊƛŜƭƛǏƳȅ ǎƛťΣ ȍŜ ǇǊȊŜȊ ǿƛŜƭŜ ƭŀǘ ǇǊŀŎƻǿŀƱ Ƨŀƪƻ 

ǇƱŜǘǿƻƴǳǊŜƪ ƛ ƪŀǎƪŀŘŜǊΦ bŀ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ƳƛŀƱ ǎǘƻǎƻǿƴŜ ǳǇǊŀǿƴƛŜƴƛŀΦ 5ƻǇƛŜǊƻ ǇƽȋƴƛŜƧ 

ǇƻǎǘŀƴƻǿƛƱ ǎƪƻƵŎȊȅŏ ǳŎȊŜƭƴƛť ǇƻŘƴƻǎȊŊŎ ǿ ǘŜƴ ǎǇƻǎƽō ǎǿƻƧŊ ǿƛŜŘȊť ŀǊǘȅǎǘȅŎȊƴŊΦ 

tƻ ǳƪƻƵŎȊŜƴƛǳ !ƪŀŘŜƳƛƛ {Ȋǘǳƪ tƛťƪƴȅŎƘ ǊƻȊǇƻŎȊŊƱ ƴƻǿȅ ǊƻȊŘȊƛŀƱ ǿ ǎǿƻƛƳ ȍȅŎƛǳΦ 

tƻǿƻƭƛ ǎǘŀǿŀƱ ǎƛť ŀǊǘȅǎǘŊΣ ƪǘƽǊȅ ǿƛŜŘȊƛŀƱ ŎȊŜƎƻ ŎƘŎŜΦ tǊŀƪǘȅŎȊƴƛŜ ȊŀƴƛƳ ǊƻȊǇƻŎȊȅƴŀƱ 

ǇǊŀŎť ƴŀŘ ƴƻǿȅƳ ŘȊƛŜƱŜƳ Ƨǳȍ ǿƛŜŘȊƛŀƱ Ƨŀƪ ōťŘȊƛŜ ǿȅƎƭŊŘŀƱ ŜŦŜƪǘ ƪƻƵŎƻǿȅΦ ! 

ǇǊȊŜŎƛŜȍ ƴƛŜƪǘƽǊŜ ǇǊŀŎŜ ōȅƱȅ ǘǿƻǊȊƻƴŜ ǇǊȊŜȊ ǿƛŜƭŜ ƳƛŜǎƛťŎȅΦ  

WŜǊȊȅ ǇƻǘǊŀŦƛƱ ŘȊƛŜƭƛŏ ǎƛť ǎǿƻƛƳƛ ŘȊƛŜƱŀƳƛ ƻōŘŀǊƻǿǳƧŊŎ ƴƛƳƛ ǎǿƻƛŎƘ ȊƴŀƧƻƳȅŎƘ ŎȊȅ 

ōƭƛǎƪƛŎƘΦ ½ŘŀǊȊŀƱƻ ǎƛťΣ ȍŜ ŘŀǊƻǿŀƱ ŎƻǏ ȊǳǇŜƱƴƛŜ ǇǊȊȅǇŀŘƪƻǿŜƧ ŎȊȅ ƴƛŜznanej osobie 

ōƻ ǳȊƴŀƱΣ ȍŜ ǘƻ ōťŘȊƛŜ ƴŀƧǿƱŀǏŎƛǿǎȊŜ ǿ ǘȅƳ ƳƻƳŜƴŎƛŜΦ 

bŀ ǎǇƻǘƪŀƴƛǳ ƎƱƻǎ ȊŀōǊŀƱƻ ǿƛŜƭŜ ƻǎƽō ƛ ƴƛŜƳŀƭ Ȋ ƪŀȍŘŜƧ ǿȅǇƻǿƛŜŘȊƛ ǿȅƴƛƪŀƱƻ ƧŀƪƛƳ 

ŎȊǳƱȅƳ ƛ ŘƻōǊȅƳ WŜǊȊȅ ōȅƱ ŎȊƱƻǿƛŜƪƛŜƳΦ tƻǘǊŀŦƛƱ ǇƛťƪƴƛŜ ƻǇƻǿƛŀŘŀŏ ƛ ŎȊťǎǘƻ ȊŘǊŀŘȊŀƱ 

tajniki swojej sztuki. Nƻ ƻŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ƴƛŜ Řƻ ƪƻƵŎŀ ŀƭŜ Ƴƻȍƴŀ ōȅƱƻ ǎƛť ƻŘ ƴƛŜƎƻ ǿƛŜƭŜ 

ƴŀǳŎȊȅŏΦ  
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WŜǏƭƛ ƪǘƻǏ ȊŜŎƘŎŜ ȊŀǇƻȊƴŀŏ ǎƛť Ȋ ǇǊŀŎŀƳƛ WŜǊȊŜƎƻ ǘƻ ŎȊťǏŏ Ȋ ǿȅǎǘŀǿƛƻƴȅŎƘ ǿ ǇŀƱŀŎǳ 

ǿ .ǳƪƻǿŎǳ Ƴƻȍƴŀ ōťŘȊƛŜ ƧŜǎȊŎȊŜ ǇǊȊŜȊ ƪƛƭƪŀ ǘȅƎƻŘƴƛ ƻōŜƧǊȊŜŏ ƴŀ ƎƱƽǿƴŜƧ ǎŀƭƛ ŀ 

ŎȊťǏŏ Ȋ ƴƛŎƘ ǇƻȊƻǎǘŀƴƛŜ ƴŀ ŘƱǳȍŜƧ ǿ DŀƭŜǊƛƛ αtƛǿƴƛŎŀέΣ ƪǘƽǊŊ WŜǊȊȅ ǎǘǿƻǊȊȅƱ 

ŎŀƱƪƻǿƛŎƛŜ ǎŀƳƻŘȊƛŜƭƴƛŜ ǿȅƪƻǊȊȅǎǘǳƧŊŎ Řƻ ǘŜƎƻ ŎŜƭǳ ǇƻŘȊƛŜƳƛŀ ǇŀƱŀŎǳΦ 

5ƻŘŀƳ ǘȅƭƪƻΣ ȍŜ WŜǊȊȅ ǳƪƻŎƘŀǿǎȊȅ YŀǊƪƻƴƻǎȊŜ ǇƻǎǘŀƴƻǿƛƱ ǇǊȊŜƴƛŜǏŏ ǎƛť ǘǳǘŀƧ ƴŀ 

ǎǘŀƱŜ ƛ ŘƭŀǘŜƎƻ ƧŜƎƻ ǇǊƻŎƘȅ ȊƻǎǘŀƱȅ ȊƱƻȍƻƴŜ ƴŀ ŎƳŜƴǘŀǊȊu w Karpaczu. 

²ƛǘƻƭŘ {ȊŎȊǳŘƱƻǿǎƪƛ ȊŀƪƻƵŎȊȅƱ ǇǊŀŎť ǿ ½ǿƛŊȊƪǳ DƳƛƴ 

Karkonoskich 

²ƛǘƻƭŘ {ȊŎȊǳŘƱƻǿǎƪƛ ǿ Řƴƛǳ нт ǎƛŜǊǇƴƛŀ нлмф Ǌƻƪǳ ȊŀƪƻƵŎȊȅƱ ǇǊŀŎť ƴŀ ǎǘŀƴƻǿƛǎƪǳ 

ŘȅǊŜƪǘƻǊŀ ōƛǳǊŀ ½ǿƛŊȊƪǳ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘΦ CǳƴƪŎƧŜ ǘť ǎǇǊŀǿƻǿŀƱ ǇǊȊŜȊ нл ƭŀǘΦ ¢ƻ 

ƴŀ ǘȅƭŜ Řǳȍȅ ƻƪǊŜǎ ŎȊŀǎǳ ōȅ ŀƭōƻ ƴƛŎ ƴƛŜ ȊǊƻōƛŏ ǇƻȊŀ ōȅŎƛŜƳ ŘȅǊŜƪǘƻǊŜƳ ŀƭōƻ 

ǿȅƪŀȊŀŏ ǎƛť ǇǊŀŎŊΣ Ǉƻ ƪǘƽǊŜƧ ǇƻȊƻǎǘŀƧŜ ǘǊǿŀƱȅ ǏƭŀŘΦ ² ǘȅƳ ǿȅǇŀŘƪǳ ²ƛǘƻƭŘ 

{ȊŎȊǳŘƱƻǿǎƪƛ ǇƻƪŀȊŀƱΣ ȍŜ ƴƛŜ ōȅƱ ǘȅƭƪƻ ȊǿȅƪƱȅƳ ǳǊȊťŘƴƛƪƛŜƳΦ tƻƪŀȊŀƱΣ ȍŜ Ƴƻȍƴŀ 

ǇƻȊŀ ȊŀǊȊŀŘȊŀƴƛŜƳ ǇǊȊŜŘǎƛťōƛƻǊǎǘǿŜƳ ǇŀǘǊȊŜŏ ǿ ǇǊȊȅǎȊƱƻǏŏ ƛ ǿȅōƛŜƎŀŏ ǎǿƻƛƳƛ 

ŘȊƛŀƱŀƴƛŀƳƛ ǇǊȊŜŘ ǎȊŜǊŜƎΦ ¢ƻ ŘȊƛťƪƛ ƧŜƎƻ ǇŀǘǊȊŜƴƛǳ ŘŀƭŜƪƻ ǿ ǇǊȊȅǎȊƱƻǏŏ ǳŘŀƱƻ ǎƛť 

ȊǊŜŀƭƛȊƻǿŀŏ ǿƛŜƭŜ ōŀǊŘȊƻ ǇƻǘǊȊŜōƴȅŎƘ Řƭŀ ƎƳƛƴ ȊǿƛŊȊƪƻǿȅŎƘ ƛƴǿŜǎǘȅŎƧƛΦ bƛŜ ōťŘť 

ǘǳǘŀƧ ǿȅƳƛŜƴƛŀƱ ƛŎƘΣ ǿǎǇƻƳƴť ǘȅƭƪƻΣ ȍŜ ½ǿƛŊȊŜƪ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘ ǇƻȊȅǎƪŀƱ ƴŀ 

ǘŀƪƛŜ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ ƪƛƭƪŀŘȊƛŜǎƛŊǘ Ƴƛƭƛƻƴƽǿ 9ǳǊƻΦ tƛŜƴƛŊŘȊŜ ǘŜ ǿǎǇƻƳƻƎƱȅ ƛƴǿŜǎǘȅŎƧŜ 

ǇƻƴŀŘ ƎƳƛƴƴŜΣ ŀ ǿƛťŎ ǘŀƪƛŜ ƴŀ ƪǘƽǊŜ ǇƻǎȊŎȊŜƎƽƭƴŜ ƎƳƛƴȅ ƴƛŜ ƳƻƎƱȅ ōȅ ǎƻōƛŜ 

ǇƻȊǿƻƭƛŏΦ 
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!ƭŜ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻ ǘƻ ƧŜǎǘ ǎǳƪŎŜǎŜƳ ½ǿƛŊȊƪǳ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘ ǇƻŘ ǊȊŊŘŀƳƛ ŘȅǊŜƪǘƻǊŀ 

SȊŎȊǳŘƱƻǿǎƪƛŜƎƻΦ bƛŜ ǿƛŜƳ ŎȊȅ ǿŀȍƴƛŜƧǎȊȅƳ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ǎǘǿƻǊȊŜƴƛŜ ǿƛȊŜǊǳƴƪǳ ƎƳƛƴ 

ǇǊȊȅƧŀȊƴȅŎƘ ǘǳǊȅǎǘȅŎŜΣ ƎƳƛƴ ƴŀ ǘŜǊŜƴƛŜ ƪǘƽǊȅŎƘ ǿŀǊǘƻ ƻǎƛŜŘƭŀŏ ǎƛť ƛ ȍȅŏΣ ƎƳƛƴ ƴŀ 

ǘŜǊŜƴƛŜ ƪǘƽǊȅŎƘ ǿŀǊǘƻ ƛƴǿŜǎǘƻǿŀŏΦ 5Ȋƛťƪƛ ƻǊƎŀƴƛȊƻǿŀƴƛǳ ƴƛŜǘǳȊƛƴƪƻǿȅŎƘ ƛƳǇǊŜȊ 

ƳƛŜǎȊƪŀƵŎȅ ǘȅŎƘ ǘŜǊŜƴƽǿ ȊƻōŀŎȊȅƭƛ Ƨŀƪ ǿƛŜƭƪƛ ǇƻǘŜƴŎƧŀƱ ƪǊȅƧŜ ǿ ǎƻōƛŜ ƪǊŀƛƴŀ 

ƪŀǊƪƻƴƻǎƪŀΣ ǳǏǿƛŀŘƻƳƛƭƛ ǎƻōƛŜ ƧŀƪƛŜ ǇƻǎƛŀŘŀƳȅ ǿŀƭƻǊȅ ƪǳƭǘǳǊƻǿŜΣ ƪǊŀƧƻȊƴŀǿŎȊŜ ƛ 

ƘƛǎǘƻǊȅŎȊƴŜΦ bŀǘƻƳƛŀǎǘ ƻǎƻōȅ ƻŘǿƛŜŘȊŀƧŊŎŜ ƴŀǎȊ ǘŜǊŜƴ ȊƻōŀŎȊȅƱȅΣ ȍŜ ƴƛŜ ƪƻƴƛŜŎȊƴƛŜ 

ǘǊȊŜōŀ ǿȅƧŜȍŘȍŀŏ Ȋŀ ƎǊŀƴƛŎť ōȅ ǎǇƻǘƪŀŏ ǎƛť ƻƪƻ ǿ ƻƪƻ Ȋ ǿƛŜƭƪŊ ƘƛǎǘƻǊƛŊ 9ǳǊƻǇȅΦ 

²ȅǎǘŀǊŎȊȅ ǇǊȊȅƧŜŎƘŀŏ Řƻ α5ƻƭƛƴȅ tŀƱŀŎƽǿ ƛ hƎǊƻŘƽǿέΦ 

²ƛǘƻƭŘ {ȊŎȊǳŘƭƻǿǎƪƛ ŘȊƛŀƱŀƱ ȊǳǇŜƱƴƛŜ ƴƛŜǎȊǘŀƳǇƻǿƻ ŀƭŜ ŘȊƛťƪƛ ǘŜƳǳ ǎǘǿƻǊȊȅƱ ǿ 

.ǳƪƻǿŎǳ ȊŜǎǇƽƱ ƭǳŘȊƛΣ ƪǘƽǊȊȅ Ƨŀƪƻ ǇǊŀŎƻǿƴƛŎȅ ŘȊƛŀƱŀƭƛ ƴŀ ǊȊŜŎȊ ƴŀǎȊŜƧ ƪǊŀƛƴȅ ƴƛŜ 

ǇŀǘǊȊŊŎ ǘȅƭƪƻ ƴŀ ǎǿƻƧŜ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿŜ ƻōƻǿƛŊȊƪƛΦ 5Ȋƛťƪƛ ǘŀƪƛŜƳǳ ƴŀǎǘŀǿƛŜƴƛǳ 

ŘƻǇǊƻǿŀŘȊƛƱ Řƻ Ǉƻǿǎǘŀƴƛŀ ǎǇƻǊŜƧ ƎǊǳǇȅ ƳƛƱƻǏƴƛƪƽǿ .ǳƪƻǿŎŀΣ ƪǘƽǊȊȅ ǎǇƻƱŜŎȊƴƛŜ 

ǿǎǇƻƳŀƎŀƭƛ ǿƛŜƭŜ ŘȊƛŀƱŀƵΦ  

² ƻǎǘŀǘƴƛƳ Řƴƛǳ ǳǊȊťŘƻǿŀƴƛŀ ŘȅǊŜƪǘƻǊ ²ƛǘƻƭŘ {ȊŎȊǳŘƱƻǿǎƪƛ ǎǇƻǘƪŀƱ ǎƛť ƴŀ 

uroczystym posiedȊŜƴƛǳ ½ŀǊȊŊŘǳ ½ǿƛŊȊƪǳ DƛƳ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘ ƻǊŀȊ ǇǊŀŎƻǿƴƛƪƽǿ ōȅ 

ƻŘŜōǊŀŏ ǇƻŘȊƛťƪƻǿŀƴƛŀ Ȋŀ ǎǿƻƧŊ ŘƱǳƎƻƭŜǘƴƛŊ ǇǊŀŎť ƻŘ ǇǊȊŜǿƻŘƴƛŎȊŊŎŜƎƻ aƛŎƘŀƱŀ 

hǊƳŀƴŀΣ ƪǘƽǊȅ ǿ ǎǿƻƛƳ ǿȅǎǘŊǇƛŜƴƛǳ ǿȅǊŀȊƛƱ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ǘƻ Ŏƻ ƴŀǇƛǎŀƴƻ ǇƻǿȅȍŜƧΦ  

 

Uczestnicy Muzycznego Ogrodu Liczyrzepy, kǘƽǊȊȅ ƧŜǎȊŎȊŜ ƴƛŜ ƻǇǳǏŎƛƭƛ .ǳƪƻǿŎŀΣ Řŀƭƛ 

ǿȅǊŀȊ ǳȊƴŀƴƛŀ Řƭŀ ǇǊŀŎȅ ŘȅǊŜƪǘƻǊŀ {ȊŎȊǳŘƱƻǿǎƪƛŜƎƻ  ǏǇƛŜǿŀƧŊŎ ǎǘƻǎƻǿƴŜ ǳǘǿƻǊȅ 
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ƳǳȊȅŎȊƴŜΦ ! ȍŜ ǎŊ ǘƻ ǏǇƛŜǿŀŎȅ ƴŀƧǿȅȍǎȊŜƧ ƪƭŀǎȅ ǿǇǊƻǿŀŘȊƛƭƛ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ǿ ōŀǊŘȊƻ 

ŘƻōǊȅ ƴŀǎǘǊƽƧΦ bƛŎ ǘŜȍ ŘȊƛǿƴŜƎƻΣ ȍŜ ȍȅŎȊŜƴƛƻƳ Řƭŀ ƴŀǎȊŜƎƻ ŜƳŜǊȅǘŀ ƴƛŜ ōȅƱƻ ƪƻƵŎŀΦ 

YƻƴŎŜǊǘ ŦƛƴŀƱƻǿȅ aǳȊȅŎȊƴŜƎƻ hƎǊƻŘǳ [ƛŎȊȅǊȊŜǇȅ нлмф 

² ǎƻōƻǘť нп ǎƛŜǊǇƴƛŀ нлмф Ǌƻƪǳ ǇǊȊŜŘ ǇŀƱŀŎŜƳ ǿ .ǳƪƻǿŎǳ ƻŘōȅƱ ǎƛť ƪƻƴŎŜǊǘ 

ŦƛƴŀƱƻǿȅ aǳȊȅŎȊƴŜƎƻ hƎǊƻŘǳ [ƛŎȊȅǊȊŜǇȅΦ .ȅƱŀ ǘƻ Ƨǳȍ ·±L ŜŘȅŎƧŀ ǘŜƎƻ ƴƛŜǘȅǇƻǿŜƎƻ 

ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ Ȋ ƳǳȊȅƪŊ ƻǇŜǊƻǿŊ ƛ ƻǇŜǊŜǘƪƻǿŊΦ tƻƳȅǎƱƻŘŀǿŎŀ ǎǇƻǘƪŀƵ Ǉŀƴƛ 

aŀƱƎƻǊȊŀǘŀ aƛŜǊŎȊŀƪ ŘƻǇǊƻǿŀŘȊƛƱŀ Řƻ ǘŜƎƻΣ ȍŜ Řƻ .ǳƪƻǿŎŀ ǇǊȊȅƧŜȍŘȍŀƧŊ ƳƱƻŘȊƛ 

ŀǊǘȅǏŎƛ ƻǇŜǊƻǿƛ ōťŘŊŎȅ ƴŀ ǇƻŎȊŊǘƪǳ ǎǿƻƧŜƧ ƪŀǊƛŜǊȅ ŀƭŜ ǘŀƪȍŜ ŀǊǘȅǏŎƛΣ ƪǘƽǊȊȅ ŘȊƛǎƛŀƧ ǎŊ 

Ƨǳȍ ǎƻƭƛǎǘŀƳƛ ƭƛŎȊŊŎȅŎƘ ǎƛť ǎŀƭ ƻǇŜǊƻǿȅŎƘΦ /ƛ ǇƛŜǊǿǎƛ ǇǊȊȅƧŜȍŘȍŀƧŊ ǘǳǘŀƧ ōȅ ǿȊƛŊŏ 

ǳŘȊƛŀƱ ǿ ǿŀǊǎȊǘŀǘŀŎƘ ƻǇŜǊƻǿȅŎƘ ǇǊƻǿŀŘȊƻƴȅŎƘ ǇƻŘŎȊŀǎ ŘǿƽŎƘ ǘȅƎƻŘƴƛ ǘǊǿŀƴƛŀ 

ƛƳǇǊŜȊȅ ŀƭŜ ǘŀƪȍŜ ōȅ ȊŀǇǊŜȊŜƴǘƻǿŀŏ ǎƛť ƳƛƱƻǏƴƛƪƻƳ ǘŀƪƛŜƧ ƳǳȊȅƪƛΦ /ƛ ŘǊǳŘȊȅ ŎȊȅƴƛŊ 

ǘƻ Ȋ ǎŜƴǘȅƳŜƴǘǳ Řƻ ƳƛŜƧǎŎŀΣ ǿ ƪǘƽǊȅƳ ƪƛŜŘȅǏ ǇǊȊȅƧťǘƻ ƛŎƘ ǎŜǊŘŜŎȊƴƛŜ ƛ ǿ ǇŜǿƴȅƳ 

ǎŜƴǎƛŜ ǳƳƻȍƭƛǿƛƻƴƻ ǊƻȊǿƽƧ ƛŎƘ ǘŀƭŜƴǘǳΦ  

 

Warsztaty i Festiwal organiȊƻǿŀƴŜ ǎŊ ǇǊȊŜȊ aƛťŘȊȅƴŀǊƻŘƻǿŜ ¢ƻǿŀǊȊȅǎǘǿƻ 

!ǊǘȅǎǘȅŎȊƴŜ αhǇŜǊŀ 5ǳŎƘŀ DƽǊ ǿ YŀǊǇŀŎȊǳέ ƛ ½ǿƛŊȊŜƪ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘ ǿ 

.ǳƪƻǿŎǳΦ LƴǎǘȅǘǳŎƧŀƳƛ ǿǎǇƛŜǊŀƧŊŎȅƳƛ ǎŊΥ aƛŀǎǘƻ YƻǿŀǊȅΣ CƛƭƘŀǊƳƻƴƛŀ 5ƻƭƴƻǏƭŊǎƪŀΣ 

t½9ƛLΣ Y{hb ǿ WŜƭŜƴƛŜƧ DƽǊȊŜΣ IƻǘŜƭ wŜƭŀƪǎΣ ǊŜǎǘŀǳǊŀŎƧŀ 5ǿƽǊ [iczyrzepy w Karpaczu. 

tŀǘǊƻƴŀǘŜƳ ƳŜŘƛŀƭƴȅƳ ƻōƧťƱƻ ƛƳǇǊŜȊť wŀŘƛƻ Y{hb WŜƭŜƴƛŀ DƽǊŀΦ 

tƻŘŎȊŀǎ ǘǊǿŀƴƛŀ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ǇǊȊŜǇǊƻǿŀŘȊƻƴƻ aƛťŘȊȅƴŀǊƻŘƻǿŜ ²ŀǊǎȊǘŀǘȅ hǇŜǊƻǿŜΣ 

YƻƴƪǳǊǎ ²ƻƪŀƭƴȅ ƻǊŀȊ ƪǳǊǎȅ ƳƛǎǘǊȊƻǿǎƪƛŜΦ hŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ƻŘōȅƱƻ ǎƛť ǿƛŜƭŜ ƪƻƴŎŜǊǘƽǿ 


